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Seniorrådet   Beslutningsprotokol nr. 1 
 
________________________________________________________________________________  
 

Dato: 21.01.2022 KL. 10.00  Sted: Mødelokale Bülows Kaserne 

________________________________________________________________________________  

 

Deltagere: Seniorrådet, Morten Pors Ilsøe 

 

Fraværende:  Flemming Larsen, Finn Rudolf Reif og Svend Kongsted 

____________________________________________________________________________  

DAGSORDEN 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status Senior Nyt Fredericia 

4. Status på Seniorrådets Facebook side v/Søren 

Forslag fra Søren om, at status på Seniorrådets Facebook side er et fast punkt fremover. Evt. i 

samme punkt som Status Senior Nyt, så punktet fremover blive en samlet status på Seniorrå-

dets informationsvirksomhed. 

5. Nyt fra Rådets medlemmer 

6. Mundtlig orientering om status vedr. aktuelle tilsyn v/Morten 

7. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Morten 

Dagsorden og relevante bilag eftersendes. 

8. Forslag om omstrukturering af Seniorrådet v/Jytte 

Formanden har udarbejdet vedlagte forslag til omstrukturering af Seniorrådet pr. 1. marts, som 

ønskes drøftet m.h.p. en beslutning om godkendelse af en evt. omstrukturering. 

9. Pixi v/Søren 

På Seniorrådets temamøde i oktober 2021 blev der besluttet syv emneområder, som Seniorrå-

det vil arbejde med i 2022. Søren vil fremlægge et forslag til en måde, så Seniorrådets med-

lemmer nemt kan orientere hinanden om, hvad der i løbet af året sker på hvert emneområde. 

10. Digitale besøgsvenner v/Grethe 

11. Stiftende generalforsamling for Seniorhuset I.P. Schmidt v/Jytte 

12. Status venteliste til plejehjemmene 

13. Senere indkomne sager 

14. Eventuelt 
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Referat 
 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt med tilføjelse af et punkt under Senere indkomne sager. 

 

2. Godkendelse af referat 

Godkendt med den bemærkning at Aksel Kjelstrup Nielsen og Søren P. Jensen ikke er enig i 

det anførte om enighed vedr. informationsniveau, idet der har været referater, der er udsendt 

for sent, og referater samt tilsynsrapporter, som der har været udfordringer med at få på hjem-

mesiden, og som derfor ikke er offentliggjort efter de indgåede aftaler. 

 

3. Status Senior Nyt Fredericia 

Birte får en del henvendelser fra seniorer, der bør modtage SeniorNyt, men som ikke modtager 

det. Birte og Flemming tager kontakt til FK Distribution, da fejlen bør ligger hos dem, da de 

pågældende adresser er på den adresseliste, som er sendt til FK Distribution. 

 

4. Status på Seniorrådets Facebook side v/Søren 

Siden har eksisteret i ca. ½ år. Der er blevet arbejdet på, at få flere opslag og flere informatio-

ner lagt på Facebook siden. Søren har efter dagsordens udsendelse rundsendt en status på Seni-

orrådets Facebook side.  

I forbindelse med arbejdet med Facebook siden, så har Seniorrådet også fulgt op på, hvad der 

ligger af informationer om Seniorrådet på hjemmesiden. Der er flere ting der mangler, bl.a. de 

seneste referater. Morten forklarer, at der har været nogle tekniske udfordringer, men at alt for-

venteligt er opdateret i løbet af en uges tid. 

For at optimere synligheden af Seniorrådets nyhedsformidling på Facebook, så blev det aftalt, 

at Morten taler med Kommunikationsafdelingen, om de kan lave et opslag på kommunens Fa-

cebookside, hvor det oplyses, at Seniorrådet har fået sin egen Facebookside, som seniorer op-

fordres til at følge. Ligeledes et opslag herom på Seniorrådets hjemmeside. 

 

Forslaget fra Søren om, at status på Seniorrådets Facebook side fremover er et fast punkt sam-

men med Status Senior Nyt blev godkendt af Seniorrådet. 
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5. Nyt fra Rådets medlemmer 

 Birte fortæller, at Brugerrådet for Øster Elkjær ønsker at nedlægge sig selv, ved at lægge 

sig sammen med Ældreklubben. Der er nedsat en gruppe på 4 personer, der skal udarbejde 

et forslag hertil. Alle aktiviteterne fortsætter dermed blot i en anden sammenhæng. 

 Aksel var tirsdag den 18. januar til møde i bestyrelsen for Regionsældrerådet. Der er års-

møde den 22. marts, hvor der skal vælges supplement til forretningsudvalget. Der arbejdes 

på at få Stephanie Lose og en politiker fra det kommunale til at holde oplæg om visionerne 

på ældreområdet. Hvis der er plads til flere end Aksel og Olaf ved årsmødet, så vil Grethe 

også gerne deltage.  

 

6. Mundtlig orientering om status vedr. aktuelle tilsyn v/Morten  

Morten fortalte, at der i december 2021 har været uanmeldt kommunalt tilsyn i alle kommu-

nens plejehjem. Tilsynsrapporterne vil inden længe blive sendt til både Senior- og Socialud-

valget samt Seniorrådet, inden de bliver offentliggjort på kommunens hjemmeside.  

 

7. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Morten  

Når dagsordenen til Seniorrådsmøderne skal sendes ud 3 dage før mødet, jf. vedtægterne, så er 

dagsordenen til det umiddelbart efterfølgende møde i Senior- og Socialudvalget ikke frigivet,  

og relevante punkter herfra kan derfor ikke indgå i dagsordenen til Seniorrådets møde. Senior-

rådet besluttede, at dagsordenen til Seniorrådsmøderne fortsat skal udsendes 3 dage før mødet, 

og at en uddybning af punktet ”Sager fra Senior- og Socialudvalget” må følge, når den aktuelle 

dagsorden er frigivet, hvilket typisk er 2 dage før Seniorrådets møde. 

 

Dagsorden til udvalget møde den 25/1 blev gennemgået på mødet og Seniorrådet tog oriente-

ringen til efterretning. 

I forhold til punktet om pårørendeundersøgelsen så havde flere af Seniorrådets medlemmer  

med stor interesse nærlæst både hovedrapporten og rapporten for de enkelte plejehjem.  

Seniorrådet var imponeret over og tilfredse med resultatet af undersøgelsen. 

Seniorrådet er meget tilfredse med initiativet til undersøgelsen, og de er ligeledes tilfredse med 

den plan, der ligger for, hvordan der følges op på undersøgelsens resultater i de lokale dialog-

møder i plejehjemmene. Der er anerkendelse fra Seniorrådet til lederne af plejehjemmene. 

 

8. Forslag om omstrukturering af Seniorrådet v/Jytte 

Det fremsendte forslag fra formanden blev drøftet på mødet. Der er fuld opbakning i Seniorrå-

det til den nye strukturering af arbejdet. Seniorrådet besluttede at udvide antallet af udvalg fra 
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de foreslåede 10 til 15 som er følgende: 

1. Synliggørelse  

2. Ensomhed  

3. Plejehjem incl. aflastningspladser  

4. Seniorkurser  

5. Hjemmepleje 

6. Seniorbofællesskab  

7. Tilgængelighedsudvalg  

8. Økonomi/budget/brugerpanel  

9. Tilsynsudvalg  

10. Aktivitetsudvalg  

11. Samarbejde med Byråd og udvalgene  

12. Bekymringshenvendelser og whistleblowerordningen  

13. Årshjul  

14. Jubilarer i Senior og Sundhed  

15. Regionsældrerådet 

 

Aksel indgår som tredje medlem i gruppen, der fastlægger deltagere, sammen med formanden 

og næstformanden. Ud fra listen sender Jytte en interessetilkendegivelsesskabelon ud til alle 

seniorrådets medlemmer, så man ved udfyldelse af denne kan tilkendegive de 4 udvalg, som 

man helst vil indgå i. Alle udvalg sammensættes på ny, også de nuværende udvalg. 

Når alle medlemmer har meldt tilbage til gruppen, så fordeler gruppen posterne i hvert enkelt 

udvalg og fremlægger oversigt herover til næste møde i Seniorrådet. 

 

9. Pixi v/Søren 

Sørens forslag går på, at der etableres et fælles dokument, der lagres i ”skyen” så alle senior-

rådsmedlemmer har rettigheder til både at læse og skrive i dokumentet. I dokumentet skal der 

være et afsnit for hver af de nedsatte udvalg/grupper, hvor der er en beskrivelse af udval-

gets/gruppens arbejde, og hvor der løbende kan tilføjes en beskrivelse af de seneste relevante 

informationer. På den måde kan alle i Seniorrådet holde sig opdateret med, hvad der sker i de 

enkelte udvalg. Det blev besluttet, at prøve Sørens forslag af i praksis, da medlemmerne af Se-

niorrådet ser fordele i, at der så kan bruges mindre tid på gensidig orientering af den slags på 

møderne. Søren arbejder videre med at implementere ordningen.  
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10. Digitale besøgsvenner v/Grethe 

Corona har skabt vilkår, hvor de digitale muligheder har fået større fokus, og flere digitale mu-

ligheder er blevet undersøgt. Grethe fortalte om en ide med at supplere de almindelige besøgs-

venner med digitale besøgsvenner. Konceptet med digitale besøgsvenner skal være på samme 

vis, som de almindelige besøgsvenner, blot digitalt. Grethe har på opfordring fra ÆldreSagen 

søgt midler hos dem til indkøb af tablets, men hun har endnu ikke fået dem. Planen er at købe 

5 tablets, der kan bruges til udlån til seniorer, der ikke selv har en tablet eller telefon, som kan 

bruges, og som gerne vil prøve muligheden af. 

Grethe har meldt sig til et webinar ved CareWare om mulighederne inden for dette område. 

Seniorrådet giver fuld opbakning til initiativet. 

 

11. Stiftende generalforsamling for Seniorhuset I.P. Schmidt v/Jytte 

Jytte fortæller, at der er stiftende generalforsamling den 22. februar, og forud herfor er der or-

dinært repræsentantskabsmøde den 8. februar, hvor den nuværende bestyrelse nedlægges. 

 

12. Status venteliste til plejehjemmene 

Seniorrådet tog ventelisten til efterretning. 

Fremover får Senior- og Socialudvalget fremlagt ventelisten en gang hvert kvartal. Seniorrådet 

besluttede, at følge samme kadence og får fremover fremlagt ventelisten på samme tidspunkt 

som udvalget. 

 

13. Senere indkomne sager 

1. Høring af udkast til ny udbuds- og indkøbspolitik er sendt i høring 

Seniorrådet ønsker at afgive et høringssvar. Flemming laver et udkast og sender det på 

mail til godkendelse blandt Seniorrådets medlemmer. Herefter sendes det ind inden tidsfri-

stens udløb den 28. januar. 

 

14. Eventuelt  

Intet til referat. 

 


